

Press Release

Digital Programme

SIAC - South Initiative for Active Citizenship

Guelmim – 25 April 2023: The Youth Centre for Research and Development in partnership with International Republican Institute, under the support of MEPI-Middle East Partnerships Initiative is implementing a 9 months digital training programme for 25 Moroccan young activists representing the Southern areas of Morocco.

The ‘South Initiative for Active Citizenship’ programme is a new programme focused on strengthening the capacities of youth activists and their NGOs based in the southern areas of Morocco to play their role as a key partner in activating participatory governance and promoting civic engagement putting youth at the forefront of public policies and enable them to champion their own interests. The programme is working in selected districts in south of Morocco, stating : Guelmim-Oued Noun – Souss Massa – Draa Tafilalet – Marrakesh-Safi.

For 6 months, SIAC Program is engaging a cohort of 25 participants in a digital training programme implemented by the Youth Center for Research and Development in partnership with the International Republican Institute, providing the beneficiaries with technical skills training, support and mentoring from May to December 2023.

The programme aims to empower Moroccan young people aged 18-30 years old and equip them with skills, and resources to actively participate in designing, monitoring and managing public policies by making proposals on any issue.

“SIAC” will be containing the field study, the practical training and the launch of community initiatives developed by our 25 participants that will answer problematic issues in their communities at the end of the programme. They will have the opportunity to meet in-person and actively promote their projects which they implemented on the ground.

The three specific objectives that SIAC Program plans to accomplish are to:

- Create space for dialogue and cooperation between youth and decision-makers in the targeted areas.
- Strengthening youth capacities in the mechanisms of tracking and managing local public affairs.
- Inclusion and active involvement of youth through the implementation of community initiatives

Our Project will run around three parts, the first one includes a field study to determine the contribution of young people as active citizens and what are their main concerns. Accordingly, a comprehensive report will be published as a reference guide for local associations and to drive discussion. In the second part of our project, we are empowering 25 Participants in civic engagement through training workshops on participatory democracy mechanisms and civic strategic planning, developing policy paper analysis in order to share it with government agencies and elected local authorities.

The project ‘SIAC’^[SEP] in its third part will support the 25 participants in the formulation of constructive community initiatives that tackle local development issues, especially in education and health, they will be required to have field visits with government administrations and reunite with local decision-makers in the 4 targets areas in order to guide youth efforts in finding practical solutions to challenges in their society.

The project concludes with a ceremony that brings together decision-makers, participants, representatives of local sectors, funders and international organisations in order to present the community initiatives of the participants and enhance networking opportunities for impact.

Registration in advance is required.

Register here to register for the programme:

<https://forms.gle/pBnGondr6XDgif2Z7>

For more information

Name: Rachid Ben Sghayer, Project Manager

Telephone: +212 708 823 335

Email: siac.ycrdmorocco@gmail.com

بيان صحفي

البرنامج الرقمي: مبادرة الجنوب من أجل المواطنة الفعالة - SIAC

كلميم - 25 أبريل 2023: ينفذ مركز الشباب للأبحاث والتنمية بالمغرب في إطار شراكة مع المعهد الجمهوري الدولي IRI بتمويل من مبادرة الشراكة الأمريكية الشرق أوسطية MEPI برنامجًا تدريبيًا رقميًا لمدة 9 أشهر لـ 25 ناشطًا مغربيًا شابًا يمثلون المناطق الجنوبية من المغرب.

برنامج "مبادرة الجنوب من أجل المواطنة النشطة" هو برنامج جديد يركز على تعزيز قدرات الناشئة الشباب والمنظمات غير الحكومية الموجودة في المناطق الجنوبية من المغرب للعب دورهم كشريك رئيسي في تنشيط الحوكمة التشاركية وتعزيز المشاركة المدنية التي تضع الشباب في مكانه في طبيعة السياسات العامة وتمكينها من الدفاع عن مصالحها الخاصة. يعمل البرنامج في مناطق مختارة بجنوب المغرب: كلميم - وادنون - سوس ماسة - درعة تافيلالت - مراكش - آسفي.

لمدة 6 أشهر، يقوم برنامج SIAC بإشراك مجموعة من 25 مشاركًا في برنامج تدريب رقمي يوفر للمستفيدين التدريب على المهارات الفنية والدعم والتوجيه من مايو إلى ديسمبر 2023.

يهدف البرنامج إلى تمكين الشباب المغربي الذين تتراوح أعمارهم بين 18 و30 عامًا وتزويدهم بالمهارات والموارد للمشاركة بنشاط في تصميم ومراقبة وإدارة السياسات العامة من خلال تقديم مقترحات حول أي قضية.

سيحتوي "SIAC" على الدراسة الميدانية والتدريب العملي وإطلاق المبادرات المجتمعية التي طورها 25 مشاركًا لدينا والتي ستجيب على المشكلات الإشكالية في مجتمعاتهم في نهاية البرنامج. ستتاح لهم الفرصة للالتقاء شخصيًا والترويج بنشاط لمشاريعهم التي قاموا بتنفيذها على أرض الواقع.

الأهداف الثلاثة المحددة التي يخطط برنامج SIAC لتحقيقها هي:

- خلق مساحة للحوار والتعاون بين الشباب وصناع القرار في المنطقة المستهدفة.
- تعزيز قدرات الشباب في آليات تتبع وإدارة العمل المحلي.
- الإدماج والمشاركة النشطة للشباب من خلال تنفيذ المبادرات

سيتألف مشروعنا من ثلاثة أجزاء، يتضمن الجزء الأول دراسة ميدانية لتحديد مساهمة الشباب كمواطنين فاعلين وما هي اهتماماتهم الرئيسية. وبناءً على ذلك، سيتم نشر تقرير شامل كدليل مرجعي للجمعيات المحلية وإثارة النقاش. في الجزء الثاني من مشروعنا، نقوم بتمكين 25 مشاركًا في المشاركة المدنية من خلال ورش عمل تدريبية حول آليات الديمقراطية التشاركية والتخطيط الاستراتيجي المدني، وتطوير تحليل أوراق السياسات من أجل مشاركتها مع الوكالات الحكومية والسلطات المحلية المنتخبة.

سيقدم مشروع "SIAC" في جزئه الثالث 25 مشاركًا في صياغة مبادرات مجتمعية بناءة تعالج قضايا التنمية المحلية، لا سيما في مجال التعليم والصحة، وسيطلب منهم القيام بزيارات ميدانية مع الإدارات الحكومية ولم شملهم مع المجتمع المحلي. صانعي القرار في المجالات الأربعة المستهدفة لتوجيه جهود الشباب في إيجاد حلول عملية للتحديات في مجتمعهم.

ويختتم المشروع بحفل يجمع صناع القرار والمشاركين وممثلي القطاعات المحلية والممولين والمنظمات الدولية لعرض المبادرات المجتمعية للمشاركين وتعزيز فرص التواصل من أجل التأثير.

للتسجيل في البرنامج:

<https://forms.gle/pBnGondr6XDgif2Z7>

للمزيد من المعلومات

الاسم: رشيد بن الصغار

مدير المشروع

هاتف: +212708823335

البريد الإلكتروني: siac.ycrdmorocco@gmail.com